
دوبلور نام آشنا که صدایش را در 
کارتون های کودکی زیاد شنیده ایم، 
می گوید: کــرونا باعــث شده تا 
دوبلورها تنها در اتاق کــار کننــد 
و دیگر خبری از آن بده بستان ها 
ســرکار دوبــلــه نباشد. »تـورج 
نصر« که به جــای شخصیت های 
خاطره انگیز کارتونی چون »تنسی« 
در کارتــون »تنســی تاکســیدو«، 
»شیپورچــی« در »پسرشــجاع«، 
»دانلــدداک« )سرودکریسمس(، 
 » ر خــدا »عــمــوجــغــدشــا
)بنر(، »باگــزبــانی« و »یوگی« 
)یوگی ودوستان( صداپیشگی کرده 
است، به عنوان یکی از دوبلورهای 
»شکرستان«، بــا این انیمیشن در 
حال پخش هــم همکاری دارد. او 
درباره دوبله مجموعه »شکرستان« 
اظهارکرد: این سریال سال هاست 
که دوبله می شود و فعلا همین طور 
ادامه خواهد داشت، زیرا کار بسیار 
جالبی است. از لحاظ متن و تصویر 
خیلی خوب است و انیماتورهای 
حرفه ای برای »شکرستان« کار 

کرده اند. خانــم شوکت حجت که 
مدیردوبلاژ این ســـریال هستند 
با پشتکار، علاقه مندی و چیدمان 
خوب، بهترین گویندگان را در این 
انیمیشن دعوت به کار کرده اند؛ 
از اینجا به ایشان خسته نباشید 
می گویم. این دوبلور درباره تاثیر 
شرایط کرونا بر وضعیت دوبله، عنوان 
کرد: اینکه به خاطر کرونا دوبلورها 
انفرادی صــداگذاری می کننــد، 
بی نهایت به کار دوبله لطمه می زند؛ 
وقتی ما دست جمعی فیلمی را دوبله 
می کنیم در حال گویش دیالوگ ها 
بده بستان های متفــاوتی داریم 
و ممکــن است دیالوگی را عوض 
و جایگزین کنیم اما الان ما از این 
امکانات دور هستیم. برای دوبله 
ایران که به این سبک است مشکل 
است اما در خارج، این کار به خــوبی 
دارد انجام می شــود و آسیبـی به 
کارشان نزده است؛ این سیستم 
دوبله از قدیم در ایران مرسوم بوده و 
الان هم گویندگان ما علاقه مندند که 
اگر به خواست خدا کرونا از بین برود 

بازبتوانیم به سبک قدیم کار کنیم.
 توقع نسل جوان بالا رفته 

او در ادامــه دربــاره تفــاوت 
صداگذاری آثــار انگلیسی با چینی 
و کــره ای تصریح کرد: مسلما فیلم 
و سریال های آمریکایی و انگلیسی با 
گویــش بسیارخوبی اجرا می شود 
فیلم هــای فرانسوی و ایتالیایی هم 
همینطور است؛ آنقدر این گویش ها 
دلنشیــن است که خیلی از کلمات 
را ما خودمان می فهمیم و حس و 
حالش را حفظ می کنیم اما فیلم های 
کره ای و چینی  از نظر چیدمان 
گویش با ما متفاوت است زیرا سریع 
حرف می زنند و کلمات کوتاه گفته 
می شود اما معنی اش خیلی زیاد 
است و ما مجبوریم دیالوگ های 
زیادی را جایگزین کنیم. بیننده های 
ایرانی هم زیاد از این قضیه راضی 
نیستند و اذیت می شوند. کیفیت 
کارهای انگلیســی بهتر است در 
گذشته هم کارتــون هایی که کار 
می کردیم گــویش انگلیسی داشت 
و ما خیلی خوب دوبله اش می کردیم 

و هنوز هم ماندگار است. نصر در 
پایان صحبت هایش با بیان اینکه با 
واردکردن و دوبله فیلم و سریال های 
پای  را  مردم  می توان  خارجی 
تلویزیون نشاند، گفت: آنچه مسلم 
است فیلم های خارجی بیشتر مورد 
توجه مردم کشور ماست؛ مردم ما 
از اول هم به فیلم های خارجی عادت 
داشتند و انس عجیبی با این فیلم ها 
دارند؛ به همین دلیل اگر دولت به 
واردکردن فیلم و سریال های خارجی 
اقدام کند بیشتر می تواند مردم را 
پای تلویزیون بنشاند. با فعالیت این 
همه کانال و شبکه های ماهواره ای 
توقع مردم به ویژه نسل جوان بالا 
رفته است. نسل جوان بی نهایت در 
مورد سینما مطلع هستند. فیلم های 
خوبی می بینند و سطح توقعشان 
بالاست. درباره موزیک و افکت های 
فیلم حرف می زنند و انتقاد می کنند 
و همه چیزشان بجاست؛ برای همین 
اینکه چه نوع فیلم هایی وارد و دوبله 
شود، باید خیلی مورد توجه قرار 

بگیرد.
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کارگردان فیلم سینمایی »گورکن« 
بیان کرد که این فیلم به زودی به صورت 
آنلاین به نمایش در می آید و امید دارد 
که با استقبال سینمادوستان مواجه 
شود. کاظم ملایی گفت: »گورکن« 
قرار بود دوماه پیش با بازگشایی مجدد 
سینماها و برخورداری از بسته های 
حمایتی سازمان سینمایی اکران شود که شورای صنفی 
نمایش و سینماداران سیاست نمایش آثار کمدی را در پیش 
گرفتند تا دوباره اکران سینماها را به جریان بیندازند از طرفی 
شرایط حمایتی سازمان سینمایی برای اکران فیلم ها بسیار 
تغییر کرد درواقع به این نحو شد که دو و نیم میلیارد از سوی 
این سازمان به فیلم هایی تعلق بگیرد که فروششان در گیشه 
از مرز پنج میلیارد گذشته باشد که این اتفاق برای فیلم های 
اجتماعی مثل »گورکن« بسیار بعید بود. چون این فیلم اصلا 
یک اثر کمدی نیست از سوی دیگر امروز وضعیت شیوع کرونا 
در اکثر استان ها همچنان قرمز است و هر لحظه بیم تعطیلی 
سینماها می رود برای همین تصور می کنم در حال حاضر 
بهترین تصمیم برای فیلم هایی مثل فیلم ما اکران آنلاین 
است که »گورکن« در آینده ای نزدیک به همین شکل اکران 
می شود. وی افزود: به شخصه اوایل سال گذشته جزو مخالفان 
سرسخت اکران آنلاین بودم چون چنین نمایشی را برای سینما 
حقیر می دانستم. به نظرم تماشای یک اثر سینمایی که سرشار 
از جزئیات است و حاصل دسترنج یک گروه که به مدت طولانی 
برای آن بسیار زحمت کشیده اند روی پرده سینما درست و 
جذاب است. متاسفانه دیدن یک اثر سینمایی روی صفحه 
تلویزیونی، لپ تاپ یا تبلت و موبایل اصلا منطقی نیست چون 
طبیعتا جزئیات آن اثر نابود می شود واقعیت اما این است که 
با توجه به شرایط سخت موجود امروز، دیگر توده مردم صلاح 
می دانند آثار سینمایی را در خانه خود دنبال کنند. با توجه به 
وضعیت قرنطینه و ایزوله شدن مردم، این روزها دوران طلایی 
VOD ها را شاهد هستیم با این حال هنرمندان ما همیشه زخم 
خورده نبود قانون کپی رایت بوده اند؛ قانونی که بعید می دانم 
در آینده نزدیک هم شاهد جدی شدن آن در کشورمان باشیم. 
کشور ما به قدری درگیر مشکلات و مسائل پیچیده است 
که خنده دار است در این شرایط به اجرای قانون کپی رایت 

امیدوار باشیم.
 این فیلم موفق  خواهد بود

ملایی اظهارکرد: حقیقت این است که اگر همین مورد عملی 
می شد، حیات سینما و خیلی از رشته های هنری در این روزهای 
کرونایی نابود نمی شد و خیلی از تهیه کنندگان انگیزه و جرأت اکران 
آنلاین را پیدا می کردند. متاسفانه در کشور ما بعد از اکران آنلاین 
فیلم ها به سرعت قاچاق می شوند، مثل کرونا در فضاهای تلگرامی 
به سرعت منتشر می شوند و سپس کانال های ماهواره ای در کمال 
بی اخلاقی بلافاصله آنها را نمایش می دهند، گویی گروهی تمام تلاش 
خود را می کنند که مالکان این آثار کاملا متضرر شوند. تصور من این 
است و در شرایط موجود فیلم هایی مثل »گورکن« در اکران آنلاین 
موفق تر خواهند بود چون در این اوضاع سخت حتی فیلم های به شدت 
سرگرم کننده و کمدی هم به سختی می توانند مخاطب را به سالن های 
سینما بکشانند. درواقع ترجیح مردم این است که اگر قرار است در این 
روزهای تلخ ریسک کنند و به سینما بروند حداقل یک فیلم کمدی 
ببینند تا لحظاتی آنها را از هیاهوی بیرون فارغ کند. این کارگردان در 
بخش دیگر از صحبت هایش تصریح کرد: فیلم سینمایی »گورکن« بر 
خلاف بی میلی مسئولان جشنواره فیلم فجر که به آن برچسب های 
زیادی زدند و از بخش مسابقه کنارش گذاشتند اما اولین نمایشش 
را سال گذشته در جشنواره فیلم شانگهای تجربه کرد، بر خلاف 
تعطیلی و به تعویق افتادن جشنواره ها، تاکنون توانسته در بیش 
از 30 فستیوال خارجی به نمایش دربیاید و ۱۴ جایزه جهانی را در 
بخش های مختلف کسب کند. وی در پایان گفت: من با بازی متفاوت 
ویشکا آسایش و سایر بازیگران فیلم، عملکرد خوب عوامل فنی و از 
همه مهمتر موضوع و داستان مهم و خاص فیلم بسیار خوشبین و 
امیدوار هستم که »گورکن« بتواند در اکران آنلاین موفق باشد و 

مخاطبان از تماشای آن رضایت داشته باشند

کاظم  ملایی مطرح کرد

اکرانآنلاین»گورکن«بهزودی

تئــاتر 

کارگردان »خاک سفید« 
با اشاره به ویژگی های این 
اثر نمایشی عنوان کرد که 
برای شکل گیری این نمایش 
تحقیقات زیادی کرده و از 
دیگری  رئالیستی  نمایش 
الگوبرداری نکرده است. محمدرضا هلال زاده 
گفت: از ۵-۶ سال قبل طرح اجرای نمایشی 
درباره محله خاک سفید را در ذهن داشتم. در 
واقع به دلیل علاقه شخصی به این محله و اتفاقاتی 
که در دهه ۷0 آنجا رخ داده بود و اینکه من از آن 
منطقه شناخت داشتم و با معضلات و مشکلات 
آنجا آشنا بودم، ابتدا منتظر شدم تا کسی درباره 
آنجا نمایشنامه ای بنویسد تا من در آن بازی کنم 
اما چون دیدم این اتفاق رخ نداد، تصمیم گرفتم 
ایده ام را با محمود  احدی  نیا در میان بگذارم تا او 
نمایشنامه ای بر این اساس بنویسد و من آن را 
به صحنه ببرم. وی ادامه داد: برای پرداختن به 
اتفاقاتی که سال ۷۹ در این محله رخ داد داستان 
زندگی خانواده ای را خلق کردیم تا در خلال آن 
رخدادها و معضلات اجتماعی موجود در این 
محله را در داستان بگنجانیم. این اثر نمایشی 
اثری کاملا رئالیستی است و تمام دغدغه من در 
کارگردانی کار این بود که نمایش را صددرصد 
واقع گرایانه به صحنه ببرم و به شکلی که اجرا 
با یک فیلم سینمایی رئال مطابقت داشته باشد. 
این بازیگر و کارگردان تئاتر درباره انتقاداتی 
که درباره شباهت فضاسازی نمایش با نمایش 
»قصه ظهرجمعه« محمد مساوات مطرح شده 
است، توضیح داد: بنای کار ما براساس بازسازی 
خانه هایی محله خاک سفید در آن دوران بوده 
است. معماری آن منطقه منحصربه فرد است و 
ویژگی های خاص خودش را دارد از این رو ما حتی 
از نمایش »قصه ظهرجمعه« ایده هم نگرفتیم 
چه برسد به الگوبرداری. نمی توان هر نمایش 
رئالیستی را باهم مقایسه کرد چون ممکن است 
در ژانر با یکدیگر مشترک باشند اما در فضاسازی 
و ایده پردازی متفاوت هستند. هلال زاده در پایان 
با اشاره به اینکه برای شکل گیری این نمایش 
تحقیق زیادی درباره معماری و ساختمان های 
این محله انجام داده درباره ضربه ای که کرونا 
و تعطیلی سالن های تئــاتری به گروه ها وارد 
کرده است، گفت: این تعطیلــی ها نه به گروه 
ما بلکه به همه گروه های در حــال اجرا ضربه 
زیادی زده است. به عنوان نمونه نمایش ما تازه 
داشت مخاطب خودش را پیدا می کرد و خوب 
می فروخت اما این تعطیلات ناگهانی باعث 
شد تماشاگران دوباره از تئاتر دور بشوند و تا ما 
بخواهیم دوباره آنها را جذب کنیم ممکن است 
با تعطیلی غیرمنتظره دیگری روبه رو شویم و 
یا اصلا زمان اجرا به پایان برسد. بازیگران این 
نمایش به ترتیب ورود به صحنه صادق  برقعی، 
فرید  رحمتی، میلاد معیری، مهدی  یگانه، نسا 
یوسفی، حسین  کریمی، محسن  رضوی  نیا، علی 
اسحاقی، سحر بهرامی، علی  پویا قاسمی، المیرا 
صارمی، سهیل ناجی هستند که این نمایش تا ۱۵ 
مرداد در پردیس تئاترشهرزاد روی صحنه است.

خبــر 
جزئیاتآسیبدیدگی

»ارشااقدسی«
رئیس انجمن جلوه های ویژه میدانی به ارائه 
توضیحاتی درباره آسیب دیدگی ارشا اقدسی؛ 
بدلکارسینما پرداخت  .ایمان کرمیان درباره 
وضعیت ارشا اقدسی بدلکارسینما که حین 
حضور در یک فیلم سینمایی در بیروت دچار 
سانحه شده است، گفت: این اتفاق حدود سه 
روز پیش برای ارشا اقدسی در پروژه ای که در 
بیروت مشغول کارش بود، رخ داد و به همین 
ترتیب طبق آنچه که شنیده ام در همان زمان 
به کما رفته، طبق آخرین پیگیری ها نخاعش 
آسیب جدی ندیده اما چند مهره گردن او 
آسیب دیده است. وی با اشاره به خبرهای 
غیررسمی درباره وضعیت درمانی این بدلکار 
افزود: خواهرارشا در حال حاضر همراه اوست 
و پیگیر آماده سازی او برای عمل جراحی 
هستند که هنوز گویا این شرایط محقق نشده 
است. کرمیان درباره نحوه وقوع سانحه هم 
گفت: پروژه ای که ارشا مشغولش بود فیلم 
ایرانی نبود اما حین ایجاد صحنه تصادف، در 
بیروت چنین اتفاقی برای او رخ داده است. وی 
در پایان تاکید کرد که پیگیر آخرین وضعیت 
درمانی این بدلکار هستند و اخبار دقیق تر 
درباره فرآیند درمانی او در اولین فرصت اعلام 

خواهد شد.

محمدرضا  هلال زاده:
ازاجرایدیگریالگونگرفتم

کوتــاه
ساخت»جانشین«بهپایانرسید

یک کارگردان انیمیشن، ساخت تازه ترین اثر خود با عنوان 
»جانشین« را به پایان برد. به گفته عبدا... علیمراد، تکنیک این اثر، 
استاپ موشن است که با روش دیجیتالی فیلمبرداری شده و ۱۵ 
دقیقه زمان دارد. این هنرمند پیشکسوت توضیح داد: سال ها پیش 
در کاشان عصاری ای را دیدم که در آن به جای شتر، وسیله ای را 
کار گذاشته بود به شکلی که یک چرخ بزرگ و موتوری داخل آن، 
سنگ عصاری را می گرداند؛ ایده اولیه فیلم »جایگزین«، از اینجا 
به ذهنم خطور کرد، فیلمنامه ای بر این اساس نوشتم و پس از 
موافقت کانون، از اواسط سال ۹۸ اقدام به ساخت آن کردم. در 
خلاصه داستان »جانشین« آمده است: در یک عصاری قدیمی 
وقتی شتر عصاری مریض می شود، عصار موتورش را به جای شتر 
جایگزین می کند. با توجه به این که حسادت در حیوانات وجود 
دارد و کینه های شتری، پدیده و عنوانی شناخته شده است، شتر به 
این جایگزینی واکنش نشان می دهد و قصه شکل می گیرد و... این 

انیمیشن به نوعی به ورود ماشین به زندگی انسان ها می پردازد. 

بازیگر سینما و تلویزیون بیان کرد که همواره 
به حضور در فیلم های کوتاه علاقه داشته است. 
علیرضا استادی: چندی پیش دچار بیماری کرونا 
شده بودم اما خداراشکر با دعای خیر مردم بهبود 
پیدا کرده ام و در حال حاضر مشغول فعالیت 
هستم. بازیگری یکی از شغل های حساسی 

است که جایگزینی برایش نیست حتی اگر مرده 
متحرک هم باشیم باید بتوانیم سرحال شویم و 
کارمان را ادامه بدهیم به همین ترتیب یکی دو 
ماه دیگر در سریال »خودخواسته« به کارگردانی 
علیرضا بذرافشان و به تهیه کنندگی امیرحسین 
طالبی کاشانی و سعید سالرزهی به پایان می رسد. 
امیدوارم هرچه زودتر کارهای فنی آن هم تمام 
شود و در فصل پاییز شاهد پخشش باشیم. وی 
افزود: این روزها ۲ فیلم کوتاه در بسته »هفت« 
گروه سینمایی »هنروتجربه« در حال اکران دارم 
که یکی از آنها با نام »قطعه۸۵« به کارگردانی 
شهرام مسلخی است و دیگری »سقف کاذب« نام 
دارد که به کارگردانی محسن نجفی مهری ساخته 
شده است. استادی بیان کرد: به شخصه معتقدم 
پایه های سینمای حرفه ای توسط بچه های 
فیلم کوتاه و جوانان ریخته شده است؛ کسانی که 

فیلم های تجربی می سازند و در این حوزه فعال 
هستند من هم به فیلم های کوتاه علاقه وافری 
دارم چون سوژه های خاص و هنری دارند. در این 
چند وقت هم بچه های فیلم کوتاه لطف کرده و از 
من دعوت کرده اند که در آثارشان حضور داشته 
باشم. این بازیگر ادامه داد: »قطعه۸۵« یکی از 
آثار خاص آقای مسلخی است که بعداز ساخت 
یک فیلم بلند به سراغ »قطعه۸۵« آمده و به نظرم 
فیلم خوبی از آب درآمده است، »سقف کاذب« هم 
توسط کارگردانی جوان اما کاربلد ساخته شده 
است من هم این سعادت را داشتم که در کنار 
این گروه حرفه ای باشم. استادی در پایان با بیان 
اینکه مشغول بررسی چند پیشنهاد کاری است، 
گفت: فیلم سینمایی »بی آبان« ساخته مهرداد 
کوروش نیا را نیز در انتظار اکران دارم که امیدوارم 

شرایط برای نمایش آن پیش بیاید.

تهیه کننده مجموعه تلویزیونی »کلبه عموپورنگ« 
گفت: ما در کلبه عموپورنگ با تیم تقریبا ۱۲0 نفره 
کار می کنیم و در این شرایط این تعداد قطعا خطرناک 
است و ما تمام سعی مان را می کنیم که کسی دیگر 
دچار کرونا نشود و برنامه هم سر موعد به پخش برسد. 
امیدوارم با واکسینه شدن عوامل پروژه ها از شیوع 
کرونا جلوگیری کنیم. مسلم آقاجانزاده افزود: چندین 
نفر از بازیگران و عوامل پشت دوربین مجموعه »کلبه 
عمو پورنگ«  مبتلا به کرونا شدند. مشکل اصلی در 
این میان تدوینگر این برنامه است وی نیز مبتلا به این 
ویروس شده و در صورت عدم همکاری وی احتمال 
دارد پخش مجموعه »کلبه عموپورنگ« متوقف شود. 
این تهیه کننده تلویزیون در همین راستا ابرازکرد: 
فعلا تدوینگر کلبه عموپورنگ در قرنطینه خانگی 
به سر می برد اما امکانات لازم را در خانه برای او مهیا 
کرده ایم. در فواصل مصرف دارو که حال مناسبی 
دارد تدوین برنامه را انجام می دهد و تاکنون خللی 

در برنامه کاری پیش نیامده است، خوشبختانه 
حال تدوینگر برنامه بهتر شده، اما چند روز پیش 
حال او اصلا خوب نبود و احتمال قطع برنامه بالا 
بود. اگر حال تدوینگر برنامه مساعد نباشد و امکان 
تدوین برنامه را نداشته باشد پخش کلبه عموپورنگ 
متوقف خواهد شد. وی با اشاره به واکسینه نشدن 
عوامل مجموعه »کلبه عموپورنگ« بیان کرد: عوامل 
این برنامه واکسینه نشدند و سهمیه واکسن به 
عوامل ما تعلق نگرفته است. امیرمحمد متقیان و 
برخی دیگر از بازیگران مجموعه »کلبه عموپورنگ« 
نیز مبتلا به کرونا شده اند. متاسفانه پیش از این 
سپندامیرسلیمانی هم دچار این بیماری شد و بعداز 
دوماه هنوز برنگشته و با وجود جراحی بازهم منتظر 
جراحی سنگین دیگری است که به علت ضعف 
بدنی ناشی از کرونا و بنا بر دستور دکتر این جراحی 
دوماه دیگر انجام می شود تا بدن او تقویت و آماده 
جراحی باشد. این تهیه کننده با اشاره به اینکه رعایت 

پروتکل های بهداشتی مو به مو انجام شده، اظهارکرد: 
هنوز معلوم نیست عوامل و بازیگران مبتلا به کرونای 
دلتا شدند یا خیر. از بهمن ماه که ضبط این برنامه 
شروع شد بچه ها مبتلا به کرونا شدند و این موضوع 
تا به الان نیز ادامه پیدا کرده است. من و دوستان 
دیگر در همان اسفندماه جزو اولین گروه هایی بودیم 
که مبتلا به کرونا شدیم و خیلی های دیگر نیز به 
این ویروس دچار شدند. ما به محض آنکه متوجه 
می شدیم کسی کرونا گرفته از دیگران نیز تست 
کرونا می گرفتیم. خوشبختانه داریوش فرضیایی 
کرونا نگرفته و مشغول کار است. مسلم آقاجانزاده 
خاطرنشان کرد: ما در کلبه عموپورنگ با تیم تقریبا 
۱۲0 نفره کار می کنیم و در این شرایط این تعداد قطعا 
خطرناک است و ما تمام سعی مان را می کنیم که کسی 
دیگر دچار کرونا نشود و برنامه هم سر موعد به پخش 
برسد. امیدوارم با واکسینه شدن پروژه ها از شیوع 

کرونا جلوگیری کنیم.

علیرضا  استادی:

به فیلم کوتاه علاقه دارم

مسلم  آقاجانزاده: 

عوامل »کلبه عموپورنگ« به کرونا مبتلا شده اند

تورج  نصر:

کرونادوبلورها
راتنهاکردهاست

علینصیریاندرفیلم
»روشنایی«

فــیلمبــرداری فــیــلــم 
سینمایــی»روشنــایی« به 
نــویسندگی و کــارگردانی 
کامشاد کوشان پایان یافت. 
فیلمبــرداری فیلم سینمایی 
»روشنــایـی« که در ایران و 
آمــریکــا ســاختــه شــده 
اســت بــا نقـش آفــرینــی 
علی نصیریــان به پایان رسید. 
کامشاد کوشــان آخرین فیلم 
سینمایی خود را ۲0 سال پیش 
 در آمریکا با نــام »راز بهشت«  
 Surviving Paradise
ساخت و »روشنــایی«، اولین 
ساخته او در ایران است. علی 
نصیریان، حسین پاکدل، بهاره 
رهنما، میکاییل کوشان، کاوه 
آشنا، فرهید سری، حمیدرضا 
اکبری ، مجیــد نریمـان و... 
بازیگران این فیلم هستند. فیلم 
سینمایی »روشنایی« نگاهی 
به زندگی شهری و مشکلات آن 
داشته است و به زودی مراحل 

فنی آن آغاز می شود.

پیکــر  مراســم تشییــــع 
جـلال ستــاری، نـــویسنده، 
متــرجــم  پــژوهـــشـگــر، 
و اسطوره شناس روز دوازدهم 
مـردادمــاه برگزار می شــود. 
لاله تقیان، همسر جــلال ستاری 
با اعــلام این خــبر گــفت که 
این مراسم حدود ســاعــت ۱0 
صبــح روز سه شنبه )دوازدهم 
۱۴00( در قطعه  مــردادماه 
هنرمنـــدان بهشت زهرا)س( 
برگزار و پیکـــر جلال ستاری 
آن جــا بــه خــاک سپـــرده 
خواهــد شــد. جلال ستــاری 
سال ۱3۱0 در رشت متولد شد. 
او نویسنده، پژوهشگر، مترجم 
در  که  بود  اسطوره شناس  و 
سوئیس تحصــیل کــرد و دکترا 
گرفت. ستاری بیــش از ۱00 
کتاب در زمینه های اسطوره و 
افسانه شناسی، ادبیــات نمایشی 
و نقد فرهنگی در طی بیش از 
۶0 سال تالیف و ترجــمه کرد. 
او همچنین نشان شوالیه هنر و 
ادب را از دولت فرانسه دریافت 
کرده بود. از آثار جــلال ستاری 
می توان به »جان هــای آشنا«، 
»افسون شهــرزاد«، »پژوهشی 
در اســطــوره گــیلگــمــش 
و افسانــه اسکندر«، »آیین و 
اسطـــوره در تئــاتر«، »نمایش 
در شرق« و ترجمه هایی مثل 
»اسطوره های عشــق«، »دانش 
اساطیـــر«، »تاثیــر سینما در 
کودک ونوجوان« و... اشاره کرد. 
جلال ستاری تنها چند روز پیش 
از نودمین زادروزش، براثر سکته 
مغزی در عصــر روز شنبه )نهم 
مردادماه ۱۴00( در خانه اش در 

کرج از دنیا رفت.

برنامهتشییعپیکر
»جلالستاری«


